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49. évfolyam 2011/2012 1. szám 

Ünnepélyes tanévnyitó 2011/2012 

A tanévnyitó alkalmával azzal a ténnyel szembesültünk, hogy az iskolánk neve  

SOŠ – Szakközépiskoláról „Szakkay József szakközépiskola” névre változott. A jeles esemény kapcsán 

kérdeztük iskolánk igazgatónőjét, Ing. Matej Évát. 

 

 Milyen lépésekk előzték meg a névadást? 

A névadást egy kérvény előzte meg, amelynek  

az elkészítésében több volt igazgatónk is segített. 

Név szerint Pulen Lajos, Bárány János és Nógell Tibor. 

 

Tehát, hogy megkapjuk a Szakkay József nevet 

minisztériumba kellett kérvényt írnunk. Az első 

kérvényünket, amikor Szakkay József neve magyarul 

szerepelt volna a szlovák hírnevezésben, elutasította 

a minisztérium, mert a mostani nyelvtörvény értel-

mében Józsefet le kell fordítanunk Jozefre. Egyszerűen 

ezt a lépést nem kerülhettük ki. Így lett SSttrreeddnnáá  

OOddbboorrnnáá  šškkoollaa  JJoozzeeffaa  SSaakkkkaayyhhoo, és SSzzaakkkkaayy  JJóózzsseeff  

sszzaakkkköözzééppiisskkoollaa, de nagyon örültünk ennek 

a lehetőségnek is.  

 Miért pont ezt a nevet választottuk? 

1972-ben, amikor a szakképzés elindult az osztrák-
magyar monarchiában, akkor Szakkay József volt az, 
aki ezt elindította. Valójában ő volt az iskolánk első 
igazgatója is. Úgy gondoltuk, hogy az ő emlékének 

adózunk ezzel a névvel is. 
Az eredeti iskolából azóta 
több külön iskola lett, de 
csak a gépészeti és mi 
a magyar ipari maradtunk 
hűek az 1972-es dátumhoz. 
A többi iskola nem tekint 
vissza ilyen messzire. 
Emellett azt is meg kell 
említeni, hogy évek óta mi 
gondozzuk alapítónk sírem-
lékét itt Kassán. 

 Kik voltak a meghívott vendégek? 

Minden intézmény igazgatója, képviselője itt volt az 
ünnepélyen, például a megyéről vagy az iskolaügyi 
osztályról, de eljöttek iskolánk volt igazgatói, tanárai is 
és természetesen nélkületek, jelenlegi diákjaink nélkül 
nem lett volna teljes ez a jeles alakalom. 

 

A szerkesztőség nevében köszönetet mondunk iskolánk volt igazgatójának,  
Ing. Pulen Lajosnak a cikkben megjelent képekért. 

Készítették: Harča Zoltán, Tóbiás Sándor, Kusza Ádám 
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 A program, amit előadtatok saját fantázia 

alapján, vagy esetleg valamelyik tanár ötletét 

felhasználva született? 

Saját fantáziából származott a program, igaz 

kaptunk pár ötletet a tanároktól is, de végül a 

saját ötletünket valósítottuk meg. 

 Honnan szereztétek be a kellékeket a 

programotokhoz? (ruha, paróka, stb.) 

A kellékeket nem kellett megvennünk, mivel az 

osztálytársainktól és barátainktól sikerült 

kölcsönözni azokat. 

 Mennyi idegi tartott a program elkészítése, 

mennyit gyakoroltatok, segített-e valaki 

benne? 

A program elkészítése két hétig tartott. 

Gyakorlásra nem maradt sok időnk, ezért 

legtöbben otthon gyakoroltak. Közös gyakorlásra 

négy alkalommal került sor. 

 Kaptatok-e valamilyen visszajelzést a 

műsorotokról? 

Igen, sok volt a visszajelzés: a divatbemutatónkat 

és Vince Tomi rap-jét dicsérték, a dobszóló is 

nagyon tetszett, de annak a negatívuma az volt, 

hogy hosszúnak tartották. 

 Zavart-e titeket az, hogy nem csak iparisták 

jöttek el megnézni? 

Nem, sőt örültünk is, hogy többen látták a 

programokat. 

 Örültetek-e annak, hogy a bejáró 

osztálytársaitok is a kollégiumban tölthették 

az éjszakát? 

Igen nagyon örültünk, mivel több időt tudtunk 

együtt tölteni velük, és jobban megismerhettük 

őket. 

 Szerinted mi volt az oka annak, hogy téged 

„avattak fel” legtöbbször? (Szőlős Adrián) 

Szerintem azért avattak engem a legjobban, mert 

nem köszöntem, mint a többiek. Ezt a napot 

sosem felejtem el, mivel nagyon rossz volt 

számomra. 

 Mi a véleményetek az ajándékokról, amit 

kaptatok? 

Nagyon tetszett az ajándék, egyben kellemesen 

meg is lepett minket, mert rosszabbra 

számítottunk. 

 Az osztályból volt-e nyertes a tombolahúzáson, 

és ha igen, akkor miket nyertek? 

Igen volt nyertes, Kalapos Dániel, aki egy 

iparista kulcstartót kapott. Az 1.C osztályból 

Slovenský Michal nyert, de ő nem vette át a díjat. 

 Mi a véleményetek az első iparista disco-ról, és 

hogy éreztétek magatokat? 

Jól éreztük magunkat. Sokat buliztunk és 

ismerkedtünk saját osztálytársainkkal és az iskola 

más felsőbb osztályú diákjaival. 

 

Készítették: Pitócky Evelin, Kulcsár Klaudia, Plajdičko Nikoletta, Nagy Tünde, Cseh Andrea 
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Felmérést végeztünk az elsősök között és megállapítottuk a következő eredményt:  

Kérdés  Átlag 

1. Hogyan értékelnéd a bundabál avatási feladatait? ............................................................ 4,34 
2. Mennyire tetszett az ajándék?  .............................................................................................. 3,31 
3. Meg voltál elégedve az általatok nyújtott műsorral?  ...................................................... 4,41 
4. Szerinted mennyire tetszett a műsor a nézőknek?  ......................................................... 4,00 
5. Milyen mértékben tartod be a kötelességeidet és diáktársaiddal szemben?  .......... 4,16 
6. Szerinted olyan feladatokat kaptál, amelyeket megérdemeltél?  ................................ 4,38 
7. Hogyan érezted magad a feladatok elvégzése közben? ................................................... 3,72 
8. Hogyan érezted magad az avatást követő bulin? ............................................................... 3,69 
9. Mennyire tetszett a szervezés?  ............................................................................................ 4,03 
10. Mennyire tartottál az avatástól?  ........................................................................................... 3,28 

(A kérdéseket 32 bunda 1-5-ig értékelhette, ahol a legerősebb az 5 és logika szerint a leggyengébb az 1 volt!) 

AAAzzz   eeegggéééssszzz   iiissskkkooolllaaa   nnneeevvvééébbbeeennn   

ssszzzeeerrreeetttnnnééénnnkkk   mmmeeegggkkkööössszzzööönnnnnniii      

aaa   333...   ééévvvfffooolllyyyaaammm   dddiiiááákkkjjjaaaiiinnnaaakkk,,,      

hhhooogggyyy   mmmeeegggssszzzeeerrrvvveeezzztttééékkk      

aaa   222000111111///222000111222---eeesss   ééévvv      

eeelllsssőőősss   dddiiiááákkkjjjaaaiiinnnaaakkk   aaavvvaaatttááásssáááttt!!!   
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Készítették: Buzogány Olívia & Papp Sándor 
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Ha már interjút késztettünk a „bundákkal“, nem voltunk restek és megkérdeztük a végzőseinket is… hát persze, 

hogy a szalagavatóról. Lássuk a válaszokat!  

 4.A VÁLASZOL:   4.C VÁLASZOL: 

MENNYIRE VÁRTÁTOK A SZALAGAVATÓT? 
 Nagyon vártuk, mert az nagy kihívás volt a számunkra, 

mert ez egy nagyon fontos esemény az életünkben. 
  Nagyon vártuk már, 10-es skálán 10-es szinten, mert 

ez a 4év csúcspontja! 

MIKOR KEZDŐDÖTT A FELKÉSZÜLÉS A SZALAGAVATÓRA? 
 A fő felkészülést 3. év végén kezdtük el, ami 

a szalagavató hetéig tartott. 
  A felkészülést a szalagavatóra 3. évvégén kezdtük el! 

MEDDIG TARTOTT, AMÍG RENDESEN BEGYAKOROLTÁTOK A PROGRAMOT? 
 A program teljes begyakorlására 2 hétre volt 

szükségünk. 
  2 hétbe tellett, mire tökéletesen begyakoroltuk 

a programot, mert a 4.C PRO! 

HONNAN JÖTT AZ ÖTLET A MŰSORRAL KAPCSOLATOSAN? 
 Az ötlet közvetlen az internetről lett 

megvalósítva. 
  Šnír nevelőnőci segített és a saját tudásunkból is 

merítettünk! 

HOGYAN VÁLASZTOTTÁTOK KI A HELYSZINT? 
 A helyszínnel először gondok voltak, mivel az 

anyagiak nem úgy jöttek ki, ahogyan elterveztük. 
  Főleg az árakat vettük figyelembe, de a kinézet is 

fontos volt! 

MELYIK VOLT A SZALAGAVATÓ LEGJOBB PILLANATA? 
 A szalagavató legjobb pillanata az aerobic 

műsorszám volt, mivel arra készültünk 
a legtöbbet és úgy sült el ahogyan elterveztük 

  Amikor feltűzték a szalagot, mert tudtuk, hogy 
valami újnak a kezdete! 

HELYSZÍN DÍSZÍTÉSÉÉRT KI VOLT A FELELŐS, TETSZETT-E MINDENKINEK? 
 A helyszín díszítéséért maga a helyszín volt 

felelős. 
  A Gloria Palace személyzete volt a felelős, 

gyönyörű és elegáns volt a díszítés! 

MILYEN VOLT A VACSORA? 
 A vacsora nagyon fenséges volt, mert jó 

színvonalú volt. 
  Nem volt rossz, de nem mindenkinek ízlett. A 

svédasztal pedig nagyon finom volt. 

KI VOLT A FELELŐS A ZENÉÉRT, ELÉGEDETTEK VOLTATOK-E VELE? 
 A zenéért Gazsi Lórit bíztuk meg, aki nagyon jó 

zenekart szerzett számunkra. 
  All Devils volt a felelős a zenéért, nagyon tetszett 

mindenkinek! 

MIÉRT NEM VOLT EGYÜTT A SZALAGAVATÓ A MÁSIK OSZTÁLLYAL? 
 Szavazás történt, amiből kiderült, hogy az osztály 

többsége nem akarta együtt tartani a másik 
osztállyal. 

  Mert a fiúk nem akarták! 

A SZÜLEITEKNEK ÉS A TANÁROKNAK IS TETSZETT A SZALAGAVATÓ? 
 Igen a szalagavató minden egyes résztvevőnek 

nagyon tetszett. 
  Igen, mindenki nagyon elégedett volt! 

HOGYAN TELTEK A NAPJAITOK A SZALAGAVATÓ UTÁN? 
 A szalagavató utáni napok nagyon jól teltek, 

mivel a megmaradt süteményt és minden mást 
elfogyasztottunk. 

  Fáradtan, furcsa volt, hogy túlvagyunk rajta, de 
jó volt visszapillantani a szalagavató napjára! 

ÍGY UTÓLAG, MÁR CSAK AZ ÉRETTSÉGIRE KONCENTRÁLTOK? 
 Az érettségi nagyon fontos nekünk és nagyon 

izgulunk miatta, de hogy csak arra... 
  Igen, teljes erőnkkel arra koncentrálunk és 

reméljük, a tanárok ezt értékelni fogják! 
 
 A rovatot készítették: Jankovič Dávid, Barkai Ákos, Kisfaludi András, Bosnyák Kristóf 
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… és ha már ott jártunk, akkor már nemcsak a szalagavatóval kapcsolatban kérdeztük őket. A rövid felmérésben a 

kérdéseket többnyire 1-től(legrosszabb) 5-ig(legjobb) értékelték. Az átlagokból mindenki leszűrheti a tényállást…  

 

1. Hogyan értékeled a szalagavatót ? 4,5 

2. Mennyire volt jó a zene? 3,7 

3. Mennyire volt érdekes a program? 4,6 

4. Hogy tetszett a helység? 4,8  

5. Mennyire ízlett a kaja? 4,2 

6. Mennyire érezted jól magad? 4,6 

7. Mennyire rúgtál be? 1,9 

8. Mennyit tanulsz az érettségire? 6 h/hét 

9. Mennyire érdekel osztálytársaid jövője? 2,6 

10. Mennyire tetszett a bundabál ? 2,55 

11. Mennyire engedelmesek a bundák? 1,7 

12. Milyen változásokat tapasztalsz múltévhez képest?  

”semit :D„ ”semi„ ”nem tapasztalok„ ”nem tapasztaltam semmit, csak annyit, hogy mindjárt itt az éretségi„ 

”semmit„ ”nemtapasztaltam változást„ ”nem tapasztalok semmit„ 

 
 
 

Őszintén 

válaszolnak. 

Szorgosan 

készülődnek 

az érettségire. 

Bundák, 

mindent 

bele! 

Készítették: Pribék Gergő, Nagy Zoltán, Bernáth Ádám, Hajdu Erik 
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……ééss  aakkkkoorr  mmáárr  ccssaakk    

eeggyy  kkéérrddééss  mmaarraaddtt  ……  

AA  ssookk  ttaannuullááss  mmeelllleetttt  

mmaarraadd  iiddőőttöökk  aazz  iiddeeii  

ffeelloollvvaassóó--mmaarraattoonnrraa??  
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A szokásokhoz híven most is megjelenik elmaradhatatlan 

rovatunk a „Mélyvíz”, ahol egyetlen tanár sincs 

biztonságban. Alanynak ki mást is választhattunk volna, mint 

Csépe Katalin magyar-német szakos tanárnőnket, aki ebben 

az iskolai évben kezdte a tanítást. 

Először is azt szeretnénk megtudni, hogy honnan 

származik? 

 Várgedéről, ami Rimaszombat mellett egy kis falu. 

Mivel még frissek az emlékei az iskolákból, 

szeretnénk megtudni, hogy melyikben érezte magát a 

legjobban (alapsuli, középsuli, EGYETEM)? 

 Már a gimnázium is jó volt, de számomra 
egyértelműen az egyetem volt a legjobb. Szerintem 
szerencsém volt abban, hogy Pozsonyban olyan 
közösséghez tartoztam ahol a diák személyiséggé 
fejlődhet. Mindenkinek csak ajánlani tudom az 
egyetemet. 

Miért választotta a tanári pályát? 

 Alapiskolás korom óta tanár szerettem volna lenni, 
később éreztem azt, hogy én a tanáraim többségétől 
annyi mindent kaptam és ezt szeretném átadni  
a diákoknak. De őszintén szólva nem számítottam 
arra, hogy ilyen nehéz lesz. 

Hol kezdte a pályafutását? 

 A kassai ipari az első komoly, igazi munkahelyem. 
Ezelőtt főleg korrepetáltam és pár hónapig tanítottam 
egy alapiskolában. 

Mi a benyomása az iskoláról így félév után? 

 Az előző kérdésben említettem, hogy nem egy 
könnyű foglalkozás tanárnak lenni. Az első negyedév 
nagzon fárasztó volt. Sok olyan dologgal 
szembesültem, amire nem számítottam, és hát ugye  
a mai fiatalság…  

Meg van elégedve az iskola színvonalával? 

 Nem tudom, hogy erre mit válaszoljak, nincsenek 
tapasztalataim más szakközépiskolákban. 

Ebben az iskolában szeretne továbbra is tanítani? 

 Erre a kérdésre a válasz nem csak tőlem függ. 

Melyik a kedvenc osztálya, és miért? 

 Mindegyik osztályt szeretem, amelyikben tanítok. 
Természetesen minden osztálynak megvannak  
a pozitívumai és negatívumai. 

Mit gondol a diákokról? 

 Hát, én úgy emlékszem, hogy az én korosztályom 
tisztelettudóbb és érdeklődőbb volt. Szerintem a 
legnagyobb probléma a diákokkal az, hogy nincsmeg a 

belső motivációjuk, nem tudják, hogy mit szeretnének 
elérni és ezért nem is igyekeznek. 

Milyen típusú diákokat kedvel? 

Szeretem a kreatív és aktív diákokat, illetve azokat, 
akiknek van saját véleményük és ennek 
tisztelettudóan tudnak hangot adni. 

 

Mit vár el az  iskolától? 

 Ezt inkább a diákoktól kellene kérdezni, nem a 
tanároktól. Remélem, hogy nem fog összedőlni...  

Mit szeret csinálni szabadidejében?  

 Hm… szeretek olvasni, színházba járni, filmet nézni, 
sütni, főzni és ilyen általános - felnőttes dolgokat. 

Ki a kedvenc írója és szokott-e tőle könyveket 

olvasni? 

 A kedvenc íróm: Haruki Murakami, mint a név is 
mutatja japán. 2 regény híjján már minden művét 
elolvastam.  

Az elsős diákokat nemrég avatták. Mit gondol erről  

a programról?  

 Szerintem az avatási műsor és az avatás maga 
nagyon szórakoztató volt, de a diszkó része nem az én 
stílusom. 

Köszönjük szépen, hogy időt szakított ránk. További 

szép napot és jó munkát! 

A riportot készítették: Hajdú Norbi, Korcsmáros Bence; A rovat grafikáját rajzolta: Gál Péter 
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Informatika és környezetvédelem 
Napjaink modern, nagyteljesítményű asztali számítógépei terhelés alatt szemrebbenés nélkül felvesznek 
300-400 Wattot. Csak a miheztartás végett, ez körülbelül egy kisebb hajszárító alacsonyabb fokozatának 
felel meg. A gépeket általában folyamatosan üzemeltetjük, tehát ha elmegyünk pár percre, vagy akár 
órákra, bekapcsolva hagyjuk. Bár az üresjárati fogyasztás kisebb, még így is kemény kilowattórák 
fogynak el észrevétlenül. Ezen időszakok energiatakarékosabb átvészelésére a gyártók manapság a 
mobil eszközökből, elsősorban noteszgépekből átvett eljárások alkalmazásával keresnek megoldást. 
Ilyen például az Intel SpeedStep, amely az órajelek és a feszültség csökkentésével válaszol a kisebb 
kihasználtságára. A praktikus megoldás persze az lenne, ha gépünket ilyenkor egyszerűen kikapcsolnánk, 
de ez nem valósítható meg minden környezetben - egy üzlet számítógépes rendszerét például nem 
állíthatnánk le arra a tíz percre, amikor épp nincs egy vásárló sem. 
http://pcworld.hu/informatika-es-kornyezetvedelem-20060710.html 

Energiatakarékos izzók 

 
A LED világítás a ma létező leghatékonyabb 
technológia. Az energiafogyasztás költségei nagy 
mértékben csökkenthetőek LED technológiát 
alkalmazó termékek segítségével. Az akár 
100 000 óra élettartamú LED-es fényforrások, 
izzók 70-90%-kal kevesebb energiát 
fogyasztanak, mint a hagyományos égők. 

A kompakt fénycsövek tizenöt éves szolgálati 
idővel kecsegtetnek, továbbá azzal, hogy csak a 
töredékét használják fel annak az energiának, 
amit a hasonló fényerőt produkáló 
hagyományos izzók. A régi izzók energia-
felvételének jelentős része ugyanis hővé alakul, 
szinte teljesen haszontalanul. 

 

 

 

Kedves iparisták! A környezetvédelmi akciókba egy új formában is 
bekapcsolódunk: a kisebb villamos (főleg elektronikus) fogyasztókat, amelyek 
már elavultak, esetleg hibásak és javíthatatlanok, speciális szeméttárolóba 
gyűjtjük. Ezt a hulladékgyűjtést az ASEKOL cég „RECYKLOHRY” címen 
indította el 2009-ben. Mára több száz alap - és középiskola kapcsolódott be 
ebbe a játékba. Minden kg elektronikus hulladékért 3 pontot kapunk. Ha 
elegendő pontszámunk van, a cég katalógusából választhatunk ajándékot 
magunknak (pld. labdát, fényképezőgépet, PC-t...) További információt a www.recyklohry.sk oldalon találtok. 

Kérünk minden iparistát, elhasznált, hibás mobilját, töltőjét, vagy más elektronikus fogyasztóját tegye a 
portán található piros kukába! Védjük ilyen módon is környezetünket! 

Köszönjük  
Természetbarát Iparisták 

A rovatot készítették:Kőrösi Tamás, Hanesz Adrián; Ezúton köszönjük Babej tanárnő segítségét a cikk összeállításában! 

http://www.recyklohry.sk/
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A 2012. évi nyári olimpiai játékok hivatalos sportot magába foglaló 
nemzetközi sportese-mény lesz, melyet 2012. július 27. és augusztus 
12. között rendeznek meg a nagy-britanniai Londonban.  

A rendezvényt a 2012. augusztus 29. és szeptember 9. között zajló 2012. évi nyári paralimpiai játékok 
követi. A 2012-es megrendezésével London lesz az első város, amely háromszor rendezhet újkori nyári 
olimpiát, mivel korábban 1908-ban és 1948-ban is e sportesemény házigazdája volt.  

Versenyszámok: 

1. Asztalitenisz 
2. Atlétika 
3. Birkózás 
4. Cselgáncs 
5. Evezés 
6. Gyeplabda 
7. Kajak-kenu 
8. Kerékpározás 
9. Kézilabda 

10. Kosárlabda 
11. Labdarúgás 
12. Lovas sportok 

(lóugratás, díjugratás) 
13. Sportlövészet  
14. Öttusa 
15. Röplabda (beltéri és 

strandröplabda) 
16. Súlyemelés  
17. Taekwondo 

18. Tenisz 
19. Tollaslabda 
20. Torna 
21. Triatlon 
22. Vitorlázás 
23. Vívás 
24. Vízi sportok: 

(műugrás, 
szinkronúszás, 
vízilabda) 

 

Lionel 
Messi, az FC 

Barcelona 
argentin 

válogatott 
futballistája 

nyerte el a 
Nemzetközi Labdarúgó 
Szövetség (FIFA), valamint a 
France Football magazin által 
közösen odaítélt, az év legjobb 
játékosának járó FIFA-

Aranylabda díjat. Az első díjat 
Pelé adta át, az év legjobb 
tizenegyét hirdette ki a 
háromszoros világbajnok. Végül 
az Iker Casillas (Real Madrid) – 
Daniel Alves (Barcelona), Gerard 
Piqué (Barcelona), Sergio Ramos 
(Real Madrid), Nemanja Vidics 
(Manchester United) – Andrés 
Iniesta (Barcelona), Xabi Alonso 
(Real Madrid), Xavi (Barcelona) – 
Lionel Messi (Barcelona), Wayne 

Rooney (Manchester United), 
Cristiano Ronaldo (Real Madrid) 
csapatban állapodott meg a FIFA 
és a FIFPro. (Csak Real Madrid, 
Barcelona és Manchester United 
játékosok kerültek a keretbe)  

 

 

 

VVEERRSSEENNYY//hheellyyeezzééss  II..  IIII..  IIIIII..  

Asztali tenisz Tusay A. Peti D. Domik D. 

Futás a polgármesteri díjért Főző V. Habodász D. Kőrösi A. 

Minimaraton Kőrösi T. Harangozó D. Palko P. 

Legerősebb iparista Nagy A. Árvai L. Gerenyi A. 

Röplabda (lányok) II.C III.C IV.C 

Tájfutás Résztvevők: 13 

Bedminton Résztvevők: 6 

A rovatot készítették: Lipták László és Očenáš Zsolt 
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    VVVSSS     

A legújabb Windowst bemutató sajtóeseményen a 

szoftveróriás képviselői maguk is beismerték, hogy a 

legutóbbi kiadás, a Vista nem váltotta be a hozzá 

fűzött reményeket, pedig közel hat évet kellett várni rá 

az XP premierjét követően, míg a Windows 7 már két 

és fél évvel elődjének premierje után boltokba került. 

A Vistához hasonlóan a Win7-et is sokkal 

kényelmesebb telepíteni, mint az XP-t, kevesebb a 

„leokézandó” ablak, és a folyamat annak ellenére 

hamarabb, modern gépen nagyjából 20 perc alatt 

végbemegy. A minimális rendszerigény átlagosnak 

mondható: 1 Ghz processzor és legalább 1 Gb 

memória, bár valószínűleg egy ősrégi csotrogányon 

csak kevesen akarnak majd vadonatúj, Windowst 

futtatni. 

A Windows 7-be egy másik hasznos kényelmi funkciót 

is beépítettek: ha egy szoftver ablakát a címsoránál 

fogva a képernyő teteje és közepe felé húzunk, 

automatikusan teljes képernyős nézetre vált, és egyik 

monitorról a másikra is könnyebb átpakolni az 

ablakokat.  

 A legfontosabb különbség a Linux és más népszerű 

operációs rendszerek között az, hogy a Linux kernel 

és a komponensek ingyenesek és nyílt forrásúak.   

A Linux nem az egyetlen ilyen operációs rendszer, 

de a legismertebb és legszélesebb körben használt. 

Számos szabad- és nyílt forrású szoftver licencezése 

a copyleft licencen alapul, melynek lényege, hogy a 

jog adta eszközöket nem az adott szellemi termék 

terjesztésének gátlására, hanem a megkötések 

kiküszöbölésére használják fel, így garantálva a 

felhasználás szabadságát a módosított változatokra 

nézve is. 

1991-ben Linus(21 éves) a Helsinki Egyetem 

számítástechnikai tudományok karának másodéves 

hallgatója volt. Linus autodidakta hacker volt, saját 

operációs rendszert szeretett volna írni. 

Főbb disztribúciók: Debian 

 Fedora 

 SuSE  stb. 

Magyar disztribúciók: Kiwi 

 Sulix 

 AtlantisOS 

 

JJJÖÖÖNNN………   JJJÖÖÖNNN………   JJJÖÖÖNNN………   
A Windows 8 Developer Preview (DP) után, ami alfa verziónak nevezhető, 2012 február 29-én indul a Windows 8 Beta 

tesztelése. Ezúttal már a felhasználóknak szánt verziót (Windows 8 Consumer Preview) tölthetjük le és próbálhatjuk ki, vagyis 
ez már kiforrottabb rendszer lesz, tartalmilag, működésileg, kinézetileg közelebb a végleges Windows 8 verzióhoz. 

Steve Ballmer az eddigi legrizikósabb operációs rendszerüknek nevezte a Windows 8-at, ami vagy forradalmat csinál 
vagy belebuknak. Valószínű, hogy a bizonyos Windows 8 verziókban lesz egy Windows To Go funkció, ami USB meghajtókra, 
pendrive-okra, stb. telepíti nekünk a Windowst. Nagyon fontos a Microsoft számára, hogy minél kevesebb memóriát használjon 
az új rendszer, hogy olyan gépen is fusson a Windows 8, amin most a Windows 7 működik. 

Nem lesz Start gomb alapértelmezésben, de beállításokból visszaállítható a régi Windows kinézet. 

Úgy tűnik, hogy az ARM-es Windows 8 nem Windows 8 lesz, a Windows on ARM (WOA) nevet viseli majd, és nem is 
lesznek egymással kompatibilisek, ennek viszont már része lesz (ingyen) az Office 15 programcsomag, úgy néz ki nem Metro 
felülettel. Eddigi tippelgetések legutóbbi állása szerint 2012 októbérben fog megjelenni a végleges Windows 8 kiadás. 

További érdekességeket ebbben a témában a http://csillagpor.hu/remek/windows-8-beta-varo oldalon olvashattok. 

A rovatot készítették: Mikókai Jani és Lőkös Tomi 

http://hu.wikipedia.org/wiki/Hacker
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-ben is sok meglepetésben lesz részünk, de ha minden nehézség 
elé pozitívan állunk, akkor újra egy jó évet zárhatunk majd. 

 

2012-ben visszatér életedbe a harmónia. 
Dolgozni fogsz azon is, hogy a jó irányba 
haladj. A realizmusod megnő, Tavaly 
bekövetkezett változások idén még több 
szabadságot adnak számodra, melyek 
igencsak megerősítik a legdrágább 
kötelékeket. 

 

A 2012-es év felmentéseket és új projekteket 
hoz számodra. azok a dolgok is 
visszaköszöntenek, amelyek fölött tavaly 
eltekintettél. A becsületes vakmerőséged időt 
takarít meg számodra.  

 

A 2011-es év hozta változások után, 2012-ben 
újra kell építsd az alapokat, a személyes 
terveid alapján.. Tevékenységeid szöge 
kitágul: annyi fele kell majd gondolkodnod 
ugyanabban az időben, hogy képtelen leszel 
magad a középpontban tartani. Ami előnyös 
lehet számodra az, hogy ne ugorj át 
szakaszokat. 

 

2012-ben olyan helyzetek elé állít az élet, 
amikor elnövöd a bizonytalanságod. 
Kreativitásod által a sikered rekordot dönthet. 
De csak akkor, ha türelmes vagy. A jó 
ötletekhez ugyanis idő és mérlegelés kell. 

 

A mókuskerék újraindul 2012-ben is 
számodra: rengeteg féle tevékenység, projekt 
és elintéznivaló vár most is rád Új tudás felé 
nyitsz, amely arra késztet, hogy változtass.. 
Alkalmazkodóképességednek köszönhetően 
elégedettséget tapasztalsz majd. Könnyebben 
kötsz idén kompromisszumokat. 

 

2012-ben nyugodtabb légkörre számíthatsz. 
Szabadságot nyújt neked arra, hogy a saját 
ötleteid elmélyítésének irányába cselekedj. 
Ösztönösen szállsz majd mélyebben 
magadba, a létezést egy új szögből fogod 
tekinteni, ugyanakkor teljesebben és 
pontosabban. Az idő veled tart, ne habozz, 
hogy gyorsan kihasználd. 

 

2012-ben változások mutatkoznak a környeze-
teddel való kapcsolatodban. A körülötted levő 
világ fejlődésben van:,a partnered új projektbe 
kezd, a barátaid között pedig lesz olyan, aki 
felforgatottnak érzi majd a saját életét. A 
vakmerőséged jelentősen megnő idén 

 

2012-ben learatod a tavalyi munkád gyümöl-
csét. Nem lesz alkalmad félrevonulni és csak 
magaddal törődni, de remekül használod ki a 
találkozásokat arra, hogy a jövőre nézve 
termékeny alkalmakat szabhass belőlük. A 
múlt gondjai és emlékei feloldódnak, és még 
akkor is, ha magaddal kell harcot vívnod ezért, 
jó kilátást nyitsz majd a jövőre. 

 

Fájdalmasan végződő helyzetek várnak rád 
2012-ben. Tesztelni fogod a megérzéseid, 
ezáltal kreatívabb leszel, mint valaha Ha le kell 
kötnöd magad valami kemény munkával, ez a 
legalkalmasabb időszak arra, hogy dolgozz.   

Csendes időszakokra számíthatsz 2012-ben. 
Nyugodtabbra vált az életed, ami kedvez 
neked, hisz összhangban van a személyi-
ségeddel. A spiritualitást sem hagyod veszni, 
ugyanis gyakran szállsz majd magadba. 

 

Idén megenyhül az élet számodra. Fejlődés 
szaga érzik a levegőben, neked pedig 
megadatik a szabadság, hogy végre csak 
magadnak élj. Új kapcsolati szálakat bogozol 
össze, gyakrabban, gondolsz csak magadra   

2012-es év hozzásegít, hogy átszervezd a 
napirended, Energiával töltődsz fel, amelyet a 
terveidben való előrehaladásra, a 
hatékonyságod fejlesztésére használsz.. A 
kreativitásod megerősödik.  

VVViiilllááágggvvvééégggeee?????????   ………   iiinnnkkkááábbbbbb   tttaaannnuuullljjj,,,   mmmeeerrrttt   NNNeeekkkeeeddd   iiisss   ééérrreeettttttsssééégggiiizzznnneeeddd   kkkeeellllll   mmmaaajjjddd       ………   
Dr. Romhányi Attila majakutató, a Maja mozaik című könyv szerzője szerint: A maja naptárt a Drezdai 

Kódexből ismerjük. Ebben egy kettős spirál látható, maja hieroglifákkal és pont-vonal írással. Ezek megfejtésével 
sok időt töltött, s elkészítette a Drezdai Kódex kiegészített értelmezését is. A kisebbik, piros spirál által jelzett 
időszak 788. augusztus 4-én ért véget, míg a hosszabb spirál 2012. december 21-ig jelzi az időt. Adódik a kérdés, 
mi történt 788-ban? Nos, hold- és napfogyatkozás is volt abban az évben, de nem volt világvége. Az biztos, hogy 
történni fog valami abban az évben, lehetnek katasztrófák is, nem tudjuk. Annyi biztos, hogy Dél-Amerika egén igen 
érdekes csillagászati jelenségeknek lehetünk majd tanúi. Lesz holdfogyatkozás, napfogyatkozás, a Vénusz bolygó 
egy darabig nem lesz látható, a Mars, a Nap, a Vénusz, a Merkúr és a Jupiter látszólag egy vonalba kerül. Ez mind 
páratlan csillagászati jelenség. Azonban, több jel utal arra, hogy a maják sem gondolták, hogy vége lesz a világnak. 
Egyrészt ők körkörös ciklusokban gondolkodtak, úgy vélték, hogy a világnak a ciklus ugyanazon napján kell 
elpusztulnia, amelyiken létrejött. A világ teremtésének napját is kiszámolták, és így tudjuk, hogy ez a nap nem 
ugyanazt a helyet foglalta el a ciklusban, mint a 2012. december 21-e. Ráadásul a Drezdai Kódex más oldalain 
3000 utáni dátumokat is találunk. Misztikusabb indok, hogy Pakal maja császár megígérte híveinek, hogy 4772 után 
visszatér a Földre a népéhez – tehát a világnak léteznie kell 2012 után is. 

Forrás: http://www.nlcafe.hu/noklapja/20091230/lesz-e_vilagvege_2012_december_21-en/  

 
Azért ez sem kizárható   

A rovatot készítették: Kun Fanni és Nagy Tünde 

http://www.nlcafe.hu/noklapja/20091230/lesz-e_vilagvege_2012_december_21-en/
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222000111222   aaazzz   aaakkktttííívvv   iiidddőőősssööödddééésss   ééésss   aaa   gggeeennneeerrráááccciiióóókkk   kkkööözzztttiii   ssszzzooollliiidddaaarrriiitttááásss   eeeuuurrróóópppaaaiii   ééévvveee   
Miközben egyre kevesebb gyermek születik Európában, az európaiak egyre tovább élnek. Számítások szerint 
2060-ra csak két aktív dolgozó jut majd egy 65 év felettire. Az európai év célja, hogy felhívja a figyelmet a 
demográfiai trendekre és megpróbáljon választ keresni arra, hogy miként maradhatnak minél tovább aktívak és 
egészségesek az európaiak. Európában évente kétmillióval nő a 60 év felettiek száma, akik egyre hosszabb és 
egészségesebb életre számíthatnak. Ezért is fontos tudatosítani, hogy az idősek is lehetnek aktívak. 
Az aktív idősödés csak egy olyan társadalomban képzelhető el, ahol létezik a generációk közti szolidaritás - véli 
Martin Kastler néppárti, német képviselő, aki az idei európai évről készített korábban parlamenti jelentést. 
Az aktív életmód megőrzése, a közösségi életben való részvételre ösztönzés, a generációk közötti falak lebontása 
- sorolta Kastler az európai év céljait.  Forrás: http://www.europarl.europa.eu/news/hu/headlines  

 

222000111222   ééévvv   mmmaaadddaaarrraaa   ---   aaazzz   eeegggeeerrréééssszzzööölllyyyvvv      

Az egerészölyv a leggyakoribb ragadozómadarunk, 
sík- és hegyvidéken egyaránt előfordul, így a laikusok 
által úton-útfélen látott „sasok” általában ennek a 
fajnak a képviselői. Ráadásul az egerészölyvek 
kifejezetten szeretnek is a forgalmas utak, autópályák 
mellett ücsörögni. 
Forrás: http://www.varda.hu/egereszolyv-ev-madara-2012-evben 

 
 

222000111222   ÉÉÉvvv   EEEuuurrróóópppaaaiii   FFFááá jjjaaa   aaa   SSSooommmooogggyyy   mmmeeegggyyyeeeiii   

FFFeeelllsssőőőmmmooocccsssooollláááddd   444000000   ééévvveeesss   hhhááárrrsssfffááá jjjaaa   

A versenyre Csorba Simon Mária, a felsőmocsoládi 
birtok egykori tulajdonosainak egyik leszármazottja 
nevezte be a öreg hársfát. Az egykori Bánó-kastély 
ma ismét a család tulajdonában van, és jelenleg 
szállodaként működik. Az öreg hárs 11 158 
szavazattal nyerte meg versenyt. A legenda szerint a 
felsőmocsoládi öreg hárs mágikus erejével védelmezi 
az őt körülvevő erdőt. Történetét a környékről 
származó Bánó család őrizte meg. A család máig élő 
hagyománya, hogy legfiatalabb tagjaikat bemutatják 
a fának. A több száz éves matuzsálemek történetei a 
Treeoftheyear.org weboldalon magyar nyelven is 
megismerhetők. 
Forrás: http://index.hu/tudomany/tortenelem/2012/03/02/a_felsomocsoladi_ 
oreg_hars_az_ev_faja_europaban/  

 
Fotó: Sélley Miklós 

 

 

222000111222   ÉÉÉvvv   EEEuuurrróóópppaaaiii   AAAuuutttóóójjjaaa:::   aaazzz   OOOpppeeelll   

AAAmmmpppeeerrraaa///CCChhheeevvvrrrooollleeettt   VVVooolllttt   

Az Opel Ampera/Chevrolet Volt kapta a 
legrangosabb európai autós elismerést 2012-ben, az 
Év Autója díjat. A 23 országból származó, 58 tagú, 
autós újságírókból álló zsűritől 330 pontot gyűjtött a 
hibrid modell. 
A járműbe 152 lóerős teljesítményű, 370 Nm 
nyomatékú villanymotor kerül, ez mozgatja az autót a 
használattól függően 40-80 kilométerig. Ha a 
lítiumion-akkumulátor lemerül, akkor lép működésbe 
az 1,4-es benzines motor, amely a hivatalos 
megfogalmazás szerint hatótáv-növelőként szerepel, 
tovább táplálja az elektromos hajtásrendszert és 
működteti a fedélzeti elektromos rendszereket, 500 
km fölé növelve a jármű hatótávolságát. 
Ugyanakkor nagyjából 110 km/óra felett átveszi a 
hajtás feladatait is, ilyenkor nem a villanymotor, 
hanem a benzines pörgeti az Ampera kerekeit. A 
jármű kilenc másodperc alatt gyorsul álló helyzetből 
száz km/órára, végsebessége 161 km/óra. Az 
Ampera akkumulátora négy óra alatt tölthető fel 
teljesen háztartási, 230 voltos konnektorról. 

Forrás: http://totalcar.hu/magazin/hirek/2012/03/05/a_2012-es_ev_autoja.../  

 
 
 

222000111222   ÉÉÉvvviii   LLLooonnndddooonnniii   OOOllliiimmmpppiiiaaa   

Az olimpiai és paralimpiai cca. 700 esemény, 14 700 
sportoló, 12 milliárd webes látogató. A BT mérnökei 
4073,5 km optikai kábelt fektetnek le – a London-
Peking táv felét. Az események során minden egyes 
másodpercben 6GB multimédiás adat jön majd létre 
az olimpia során. Ez az adatforgalom nemcsak a 
helyszínen tartózkodó 14 000 tévéstáb és 20 000 
egyéb sajtótermék munkatársainak köszönhető:  
Az olimpiai falu összesen 80 000 hang-, és 
adatátvitelt lehetővé tévő csatlakozási ponttal, 16 500 
telefonvonallal, 14 000 újonnan üzembe helyezett 
mobiltelefonnal és 1000 wifi-ponttal lesz felszerelve. 
Forrás: http://hvg.hu/Tudomany/20101018_london_2012_olimpia_bt_adatforgalom  

A rovat felelőse: Máté Dániel 

http://www.europarl.europa.eu/news/hu/headlines
http://www.varda.hu/egereszolyv-ev-madara-2012-evben
http://index.hu/tudomany/tortenelem/2012/03/02/a_felsomocsoladi_oreg_hars_az_ev_faja_europaban/
http://index.hu/tudomany/tortenelem/2012/03/02/a_felsomocsoladi_oreg_hars_az_ev_faja_europaban/
http://totalcar.hu/magazin/hirek/2012/03/05/a_2012-es_ev_autoja.../
http://hvg.hu/Tudomany/20101018_london_2012_olimpia_bt_adatforgalom
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SUDOKU 

A "Sudoku" egy 9 x 9-es négyzet, ami vastag vonalakkal 3 x 3-as mezőkre van tagolva. Szabályok: 

 A kitöltéshez használható számjegyek: 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9; 

 Egy számjegy egy sorban, oszlopban, 3 x 3-as mezőben csak egyszer fordulhat elő; 

 Az előre megadott számjegyek nem változtathatóak meg. 

  

  

A NEVETÉS SZÉPÍT, de erőlködni… csak szorulás esetén érdemes…  

Az indián ül a tóparton és nézi, 

ahogy a felesége mossa a ruhá-

kat a vízesésnél. Egyszer csak egy 

nagy kő esik rá az asszonyra és 

agyonüti. 

- A fenébe! - mondja az indián. - 

A vízkő már megint tönkretette a 

mosógépemet! 

*** 

- Mire használták az indiánok a 

lóbőrt? 

- ??? 

- Abban tartották a lovaikat. 

*** 

Egy ember nagyon fél a szelle-

mektől, éjszaka mégis a teme-tőn 

keresztül kell átmennie a faluba. 

Óvatosan lépked, ami-kor egyszer 

csak kopácsolást hall. Észreveszi, 

hogy az egyik sírnál egy fickó a 

sírkövet vési. 

- A francba, a szívbajt hozta rám. 

Mit csinál itt maga az éj-szaka 

közepén? 

- Elírták a nevemet, azt javítom. 

*** 

- Hé kocsmáros, mennyi a sör? 

- A pohár 220, a korsó 330. 

- Aha, értem. És a sör? 

A japánok terveztek egy 

nyomozórobotot, ami elkapja a 

tolvajokat. Be is vetették három 

országban. 

Japánban öt perc alatt elfogtak 

100 tolvajt. Az Egyesült Államok-

ban öt perc alatt elfogtak 200 

tolvajt. Romániában öt perc alatt 

ellopták a robotot. 

*** 

Az anyuka kérdezi a fiát: 

- Mi volt ma az iskolában? 

- Kémiaórán a robbanóanya-

gokról tanultunk. 

- És holnap mi lesz az iskolában? 

- Iskolában? Miféle iskolában? 

*** 

- Mondjak valamit, ami rövid és 

velős? 

- Fél lábszárcsont. 
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